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PROCES – VERBAL 

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara din  data de 17.09.2007 

 
   Conducerea şedinţei este exercitată de d-nul Bar Sorin Daniel care a 

fost ales preşedinte de şedinţă prin Hotărârea Consiliului Local al Municipiului 
Hunedoara nr.159/2007 adoptată prin votul deschis al majorităţii consilierilor locali în 
funcţie. Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 2 luni. 

 
  D-nul Bar Sorin Daniel: 

“Domnilor consilieri, 
 Declar deschisă şedinţa de astăzi a Consiliului local al municipiului 

Hunedoara, anunţându-vă că din totalul de 21 consilieri şi-au înregistrat prezenţa până 
la această oră un număr de 20 consilieri, lipseşte dl. consilier Pop Cristian. 

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept: dl. primar Nicolae 
Schiau,dl. viceprimar Simion Jitian, dl. secretar Aurel Raţă-Bugnariu. 

Ca invitaţi participă d-na director economic Mirea Liana şi d-nul Nimu 
Ioan. 

Domnul  primar prezintă ordinea de zi şi propune modificarea acesteia 
după cum urmează:  

                - Introducerea pe ordinea de zi a punctelor 4 şi 5  astfel: 
- proiect de hotărâre privind aprobarea locurilor de muncă subvenţionate 

de Agenţia pentru Ocuparea Forţei de Munca în cadrul programului de ocupare 
temporară a forţei de muncă din rândul şomerilor pentru perioada 01.10.2007-
31.12.2007. 

- proiect de hotărâre pentru aprobarea alocării, din bugetul local, a sumei 
de  32.690,36 lei, în vederea  realizării unor lucrări suplimentare privind mansardarea 
blocului ANL nr.7, din str. Luncii, micro IV, din municipiul Hunedoara, din cadrul 
obiectivului de  investiţii „ Locuinţe pentru tineri, destinate închirierii Micro IV- bloc 6,7, 
judeţul Hunedoara, municipiul Hunedoara”. 

Se supune la vot ordinea de zi , care se aprobă cu 20 voturi pentru.  
Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi,  rog pe domnii 

consilieri care au un interes patrimonial, fie personal, fie prin soţ, soţie, afin sau 
rude până la gradul IV inclusiv, în problemele supuse dezbaterilor Consiliului 
local, să anunţe înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, pentru a se 
consemna în procesul verbal. 

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul 
local cu încălcarea dispoziţiilor art.46 alin.(1) din Legea administraţiei publice 
locale nr.215/2001, republicată, sunt nule de drept. 
 

La punctul 1 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 
majorităţii consilierilor în funcţie). 

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  
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- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 

                 -    d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură. 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
Dl. Răceanu Viorel: 
„Aş dori să întreb despre mijloacele fixe care fac obiectul patrimoniului 

Primăriei, mă refer la clădirile care sunt închiriate, de ce la sesizarea chiriaşilor nu se 
fac reparaţii? De exemplu clădirea în care funcţionează filiala P.S.D., la care chiria 
este plătită la zi, nu se fac nici un fel de reparaţii. Nu sunt fonduri pentru aşa ceva? 
Dacă nu sunt, să ni se spună şi vom face noi reparaţiile.  

Referitor la reparaţiile şcolilor, calitatea reparaţiilor la Şcoala nr.10 este 
foarte proastă. Devizul nu este pus la dispoziţia directorului şcolii care nu ştie nimic, se 
fac presiuni asupra lui ca să semneze. Trebuie să participe şi el la recepţie. Acolo sunt 
geamuri sparte, jgheaburile nu sunt reparate, apa curge pe ziduri. Nu ştiu dacă la 
Primărie se ştie ce se întâmplă cu lucrările de la şcoli şi cum plătim noi banii.” 

 
Dl. Nicolae Schiau: 
„Aceşti bani vin din hotărâri de Guvern şi vin din 2006 încoace.  
Vă informez că orice situaţie de lucrări este vizată obligatoriu de 

conducătorul şcolii respective. Dacă are probleme sub aspectul calităţii, al cantităţii 
lucrărilor, a respectării lucrărilor, nu semnează! Nu ştiu cine ar putea să facă presiuni 
asupra lui! În plus avem diriginte de şantier angajat cu contract de muncă. Este a doua 
viză care se pune pe situaţiile de lucrări. A treia viză o pune Biroul investiţii din 
Primărie şi a patra semnătură e a primarului, care înaintează aceste situaţii la 
Inspectorat în vederea efectuării plăţilor. 

Sunt 4 oameni responsabili pe această filieră iar primul dintre ei este 
conducătorul unităţii. Iar dacă conducătorul unităţii nu semnează, vă garantez eu că 
acea situaţie nu intră la plată. 

Este posibil să existe şi situaţii de plată parţiale, acestea se vor vedea la 
recepţia finală. Începând din acest an se merge pe sistemul decontărilor, firma începe 
lucrările, banii îi primesc în cursul a 2 luni, în acest timp ei nu primesc nimic. Cei de la 
minister au găsit o găselniţă – de ce nu se cheltuiesc banii. Dar în Hunedoara lucrările 
au demarat bine. Dacă mai sunt probleme calitative, domnul Nimu va urmări aceste 
situaţii. Unde există probleme, directorii şcolilor să nu semneze, să ne sesizeze aceste 
aspecte. 

Sugerez colegilor ca directorii şcolilor să facă parte în comisia de selecţii 
de ofertă sau licitaţie, după caz.” 

 
Dl. Răceanu Viorel: 
„Este cel mai corect ca directorii de şcoli să facă parte din comisia de 

selecţie de oferte sau licitaţie.” 
 
Dl. Nicolae Schiau: 
„Vom verifica situaţia de la sediul organizaţiei P.S.D., va fi făcută 

reparaţia. Sunt multe clădiri vechi în Hunedoara, care ar trebui demolate.” 
 
Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-16 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.186/2007 se aprobă în unanimitate. 
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La punctul 2 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 
majorităţii consilierilor în funcţie). 

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  
- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 

                 -    d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură. 
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-3 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.187/2007 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 3 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 

majorităţii consilierilor în funcţie). 
- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  
- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 

                 -    d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură.   
 

Dl. Nicolae Schiau: 
„Am fost sistematic indus în eroare în legătură cu stadiul acestor 

demersuri, de câteva ori, am fost minţit că acest aviz a fost dat şi că există în Primărie, 
ca să constat că nu au fost făcute nici un fel de demersuri, şi dacă se va pierde acest 
împrumut, pentru că deja am fost ameninţaţi că acest imobil riscă să fie vândut altor 
beneficiari, voi sesiza comisia de disciplină şi voi cere tragerea la răspundere a celor 
vinovaţi. O spun public, ca să se consemneze în procesul-verbal.” 

 
Dl. Răceanu Viorel: 
„Se discută în oraş că noi cheltuim banii publici pentru manifestări care 

nu sunt utile, că adoptăm cu multă uşurinţă anumite hotărâri în consiliul local. 
Propun să încheiem capitolul de cumpărări şi vânzări de sedii pentru că 

sunt aceste discuţii în oraş. Oamenii se întreabă de ce nu mai încap oamenii în 
Primărie? De ce se mai fac angajări în Primărie? Clădirea pe care am cumpărat-o de 
la fostul sediu „Dacia” nu se mai poate vinde pentru că nu mai putem obţine suma cu 
care am cumpărat-o.” 

 
Dl. Nicolae Schiau: 
„Acea clădire nu mai este a noastră, noi am vândut-o. La vremea 

respectivă noi am cumpărat-o cu 4.700.000.000 lei şi am vândut-o cu 7.000.000.000 
lei. În Consiliul local am aprobat vânzarea acestui imobil. Această vânzare a fost 
publică, a fost semnalată şi în ziarul „Curierul”. 

 
Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-6 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.188/2007 se aprobă în unanimitate. 
 
La punctul 4 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 

majorităţii consilierilor în funcţie). 
- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare  
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- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 

                 -    d-lui  Gyorfi Jeno care prezintă raportul comisiei de comerţ.   
 

Întrucât nu sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea pe articole şi a 
hotărârii pe ansamblu. 

Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-4 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.189/2007 se aprobă în unanimitate. 

 
La punctul 5 al ordinii de zi se dă cuvântul: (se adoptă cu votul 

majorităţii consilierilor în funcţie). 
 

- d-lui primar care prezintă Nota de fundamentare 
- d-lui Mariş Remus care prezintă raportul comisiei de buget. 
- d-nei Boiangiu Maria care prezintă raportul comisiei juridice. 

- d-lui Artean Mircea care prezintă raportul comisiei de cultură. 
- d-lui  Buzea Gheorghe care prezintă raportul comisiei de urbanism. 

 
În continuare se dă cuvântul d-lor consilieri.  
Dl. Demeter Ilie: 
„Este bine-venită această hotărâre, însă aş fi preferat ca această 

mansardare să fi fost prinsă de la începutul lucrărilor, astfel costurile ar fi fost mai mici. 
Doresc să pun câteva întrebări: ce lucrări sunt cuprinse în aceste sume 

suplimentare? Dacă acelaşi constructor execută lucrările sau se face licitaţie? Am 
înţeles că Primăria are diriginte de şantier, sunt multe lucrări şi nu cred că un diriginte 
face faţă la toate lucrările.” 

 
Dl. Nimu Ioan: 
„Fiecare lucrare are un diriginte, blocurile A.N.L. au diriginte din partea 

lor. Sumele sunt necesare pentru utilităţi, amenajări exterioare, branşamente la apă, 
canalizare, centrale termice. De exemplu, pentru blocul 7, avizul de racordare la 
Electrica a costat 1,7 miliarde lei.” 

Se trece la votarea pe articole şi a hotărârii pe ansamblu. 
Titlul hotărârii se aprobă în unanimitate. 
Art.1-2 se aprobă în unanimitate. 
Hotărârea nr.190/2007 se aprobă în unanimitate. 

 
                D-nul Bar Sorin Daniel: 

„Întrucât am epuizat punctele înscrise pe ordinea de zi, declar închisă 
şedinţa de azi a consiliului local." 

 
 
 
PREŞEDINTE,                  SECRETAR,                  ÎNTOCMIT,   


